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Chiritoiu: Piata de energie ar fi putut fi reglata prin îmbunatatirea reglementarilor,

în locul masurilor din OUG 114|2018

Piata de energie ar fi putut fi reglata prin îmbunatatirea reglementarilor, fara sa fi fost necesare masurile

prevazute în OUG 114/2018, a declarat, miercuri, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului Concurentei,

într-o conferinta pe teme energetice.

Acest act normativ prevede plafonarea pretului gazelor si revenirea la piata reglementata de energie electrica.

Întrebat care a fost pozitia Consiliului Concurentei pe tema OUG 114, el a aratat ca autoritatea pe care o reprezinta

a avut putin timp la dispozitie pentru a reactiona, întrucât proiectul a aparut marti, iar vineri a si fost aprobat în

Guvern.

Potrivit lui Chiritoiu, Consiliul Concurentei a avut destul de multe obiectii, iar Guvernul le-a preluat pe cele din

domeniul ajutorului de stat.

"În ceea ce priveste partea de liberalizare, Guvernul a aratat ca este vorba de oportunitate, de viziunea sa politica si

clar ca aceasta ordonanta reflecta un disconfort cu procesul de liberalizare. Noi construiam o piata de energie, nu

era o piata ca alte piete, ci una cu multa reglementare, unde subventionam unii producatori, cei de energie verde, si

îi penalizam pe altii, pe cei pe carbune", a aratat seful Concurentei.

El a sustinut ca, atât prin natura functiei, cât si ideologic, este un sustinator al ideii de piata.

"As fi preferat o varianta în care mai degraba reglam, încercam sa îmbunatatim pas cu pas, sa facem mecanismele

de piata sa mearga mai bine. Decizia Guvernului eu o vad ca o lipsa de confort cu lucrurile care mergeau în piata:

avem cresteri de pret la gaze, la energie electrica, iar acestea se vor reflecta în facturile populatiei. Însa puteam

gasi si face reglaje mai fine în reglementari. Aceasta încercam noi sa facem, prin investigatia pe care o avem la

Hidroelectrica si alte interventii, sa facem ca mecanismele de piata sa mearga mai bine", a adaugat Chiritoiu, în

cadrul ZF Power Summit.
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